

## 三島市公衆無線LAN利用規約

### (目的)

第1条 本規約は、三島市（以下「本市」という。）が市民及び来訪者の利便性の向上、災害時における通信手段の確保を目的として提供する公衆無線LANによるインターネット接続サービス（以下「サービス」という。）の利用について必要な事項を定める。本サービスを利用したものは、本規約に同意したものとみなす。

### (サービスの内容)

第2条 本サービスの利用者（以下「利用者」という。）は、本サービスを利用してインターネットに接続することができる。

### (利用施設、利用場所及び利用時間)

第3条 サービスを利用することができる施設、場所は別表のとおりとする。また、利用時間については各施設・場所の定めるとおりとする。ただし、本市が特に必要があると認めるときは、この限りでない。

### (利用料金)

第4条 サービスの利用料金は、無料とする。ただし、利用者がインターネット上で利用した有料サービスについては、その理由に関わらず、当該利用者が費用を負担するものとする。

### (利用条件)

第5条 利用者は、サービスの利用に際し、不正アクセス行為の禁止等に関する法律（平成11年法律第128号）その他関係法令等を遵守しなければならない。

- 2 サービスを利用するための本市への申請等は不要とする。
- 3 サービスの利用に際し、必要となる電源及び端末等については利用者が準備するものとする。
- 4 本サービスへ接続する通信機器のセキュリティ対策や有害サイトへのアクセス制限などの必要な対策は、利用者が行うものとする。

### (利用者の資格)

第6条 利用者は、個人とし、法人等による組織的な利用は認めない。ただし、本市が特に必要があると認めるときは、この限りでない。

### (利用履歴の取得及び利用目的)

第7条 本市は、次に掲げる目的のため、利用履歴を取得することができる。

- (1) サービスの利用状況を調査する場合
- (2) サービス内容の見直し又は改善等を図るために、統計データとして利用する場合
- (3) 前各号に掲げる場合のほか、本市が特に必要があると認める場合

(利用の停止)

第8条 利用者が次に掲げる事項に該当する場合は、直ちに当該利用者の利用を停止する。

- (1) 次条に掲げる禁止事項に該当する行為を行った場合
- (2) 前号に掲げる場合のほか、本規約に違反した場合
- (3) その他利用者として不適切であると本市が判断した場合

(禁止事項)

第9条 利用者は、次に掲げる行為をしてはならない。

- (1) 本市若しくは第三者に損害を与える行為又は与えるおそれのある行為
- (2) 本市若しくは第三者の財産、名誉、プライバシー、肖像権若しくはその他の権利を侵害する行為又は侵害するおそれのある行為
- (3) 公序良俗に反する行為又は公序良俗に反するおそれのある行為
- (4) 誹謗中傷する行為
- (5) 犯罪的行為又はそのおそれのある行為
- (6) 選挙期間中であるか否かを問わず、選挙運動又はこれに類する行為
- (7) 性風俗、宗教又は政治に関する活動
- (8) コンピュータウイルス等の有害なプログラムを作成、使用又は提供する行為
- (9) 通信販売、連鎖販売取引、業務提供誘引販売取引その他の目的で特定又は不特定多数に大量のメールを送信する行為
- (10) ファイル共有ソフト等を使用し著しく大量のデータを送受信する行為
- (11) 本サービスの提供若しくは他の利用者の利用を妨害し、又は支障をきたすおそれのある行為
- (12) 前各号に掲げるもののほか、法令に違反し、若しくは違反するおそれのある行為又は本市が不適切であると判断する行為

(利用の中止)

第10条 本市は、次に掲げる事項に該当する場合は、サービスの利用を中止することができる。

- (1) サービスの保守・工事を定期的又は緊急に行う場合
- (2) 地震、火災、洪水、停電その他の非常事態等が発生し、通常のサービスの運用ができなくなった場合
- (3) サービスの提供に係る設備やネットワークの損害等、やむを得ない事由がある場合
- (4) その他本市がサービスの提供を中止すべきと判断した場合

(免責)

第11条 本市は、サービス内容及び利用者がサービスを通じて得る情報等について、その完全性、正確性、確実性、有用性等につき、いかなる保証も行わない。

2 本市は、第9条に該当する利用者の行為によって本市、利用者又は第三者に損害が生じ

た場合は、当該利用者が全ての法的責任を負うものとし、一切の責任を負わない。

- 3 本市は、次に掲げる利用者の損害について、一切の責任を負わない。
  - (1) サービスの提供、遅滞、変更、中止又は廃止による損害
  - (2) サービスを通じて登録、提供又は収集された利用者の情報の消失による損害
  - (3) 利用者の端末のウイルス感染等による被害又はデータの破損及び漏えいによる損害
  - (4) その他サービスに関連して発生した利用者の損害
- 4 本市は、利用者が所有する端末の種類、基本ソフトウェア、ソフト、Web ブラウザ等によって、サービスを利用できない場合があっても、一切の責任を負わない。
- 5 本市は、利用者がサービスを利用したことにより、他の利用者や第三者との間に生じた紛争等について、一切の責任を負わない。  
(規約の変更)

第12条 本市は、利用者の承諾を得ることなく、本規約を変更することができる。

#### 附 則

この規約は、令和3年2月1日より施行する。

別表（第3条関係）

施設名称等	所在地
三島市役所本庁舎	三島市北田町4番47号
三島市民生涯学習センター	三島市大宮町1丁目8番38号
中郷公民館	三島市梅名353番地の1
北上公民館	三島市萩312番地
錦田公民館	三島市谷田（並木）973番地の1
坂公民館	三島市三ツ谷新田125番地
三島市立図書館	三島市大宮町1丁目8番38号
三島市民体育館	三島市文教町2丁目10番57号
三島市民活動センター	三島市本町3番29号
三島市立保健センター	三島市南二日町8番35号
三島市高齢者いきがいセンター	三島市本町3番29号
街中ほっとサロン	三島市中央町4番1号
楽寿園	三島市一番町19番3号
白滝公園	三島市一番町1番1号
山中城案内所売店	三島市山中新田410番地の4
源兵衛川北側	三島市芝本町、他
源兵衛川南側	三島市芝本町、他
三嶋大社	三島市大宮町2丁目1番5号
三石神社	三島市広小路町13番1号
三島駅北口	三島市一番町16番1号
三島駅南口	三島市一番町16番1号
本町交差点	三島市本町1724番1号

## Mishima City Public Wireless LAN Terms and Conditions of Use

### (Purpose)

Article 1 Following terms and conditions of use governs the use of the Internet service through public wireless LAN (hereinafter referred to as the "Service") which the city of Mishima (hereinafter referred to as the "City") provides its citizens and visitors to improve their convenience and securing means of communication in case of disastrous events. We consider all people who use the Service have agreed to these terms.

### (Service Offered)

Article 2 Those who subscribe the Service (hereinafter referred to as the "User" or Users depending upon context) are able to connect to the Internet through this Service.

### (Facilities offering the Service, location of use, and available hours)

Article 3 The location and the facilities in which Users receive the Service are provided in Appendix 1. The Service will be offered within the time frame which each facilities define, unless it is determined otherwise by the City.

### (Usage Fees)

Article 4 The Service shall be free of charge; provided that Users shall be responsible for all the charges incurred by using third party paid services.

### (Terms of Use)

Article 5 All Users shall comply with the Act on Prohibition of Unauthorized Access (Act No. 128 of 1999) and other related laws and regulations.

- 2 Users are not required to notify the City regarding the use of the Service.
- 3 Users shall prepare communication device and its power source to use the Service at their own expense.
- 4 Users shall take necessary measures such as installing and using malware and virus protection on the communication device when accessing or using the Service, or restricting access to harmful websites.

### (User Qualification)

Article 6 The use of the Service shall be limited to individual use and shall not extend to commercial and organizational use unless it is determined otherwise by the City.

### (Acquisition and use of usage history by the City and purpose of use)

Article 7 The City can acquire usage history for the following purposes:

- (1) When investigating the usage status of the Service.
- (2) When using it as statistical data in order to review or improve the content of the Service.

- (3) In addition to those listed in the preceding items, when the City determines it is necessary.  
(Suspension of the use)

Article 8 The City may, without prior notice, immediately suspend or terminate access to the Service to whom any of the followings apply.

- (1) A User who has conducted any of the acts prohibited in the next article (Prohibition)
- (2) In addition to the case listed in the previous clause, a User who violates these terms of use.
- (3) A User whom the City deems inappropriate as a User.  
(Prohibition)

Article 9 Users shall not conduct any act listed below.

- (1) An act that cause or may cause any damage to the City or a third party.
- (2) An act that violates or may violate any property, reputation, privacy, portrait or other rights of the City or a third person.
- (3) An act that is contrary to public order and moral
- (4) An act that unjustifiably discriminates against, slanders or insults the City or a third party.
- (5) An act that is illegal or may be illegal.
- (6) An act that is considered to be an election campaign or is relative to an election campaign regardless of whether it is during election period.
- (7) An act that is relating to sex entertainment, proselytization, or politics.
- (8) Creating, using, or sending a virus or other malicious computer program or equivalent.
- (9) Sending a large amount of e-mail to a specific or unspecific number of people for the purpose of marketing products, forming a pyramid scheme, or conducting business opportunity sales.
- (10) Sending or receiving extremely large files using file sharing software or any other means.
- (11) An act that is interfering with the provision of the Service, or its usage by other Users.
- (12) Any other act that the City deems inappropriate or that violates or may violate any laws.  
(Restrictions on the Service)

Article 10 The City may suspend the Service in the event of any of the following.

- (1) When service maintenance or construction is performed regularly or urgently.
- (2) Due to an earthquake, a fire, a flood, a power outage, or other emergency situations, when the City deems the provision of the Service becomes difficult.
- (3) When there is an unavoidable reason, such as damage to the equipment or network related to the provision of the Service.
- (4) When the City decides that the provision of the Service should be discontinued.

(Disclaimer)

Article 11 The City shall not guarantee the perfection, accuracy, reliability, and usefulness, etc. of the contents of the Service and the information Users obtain through the Service.

2 The City shall not be liable for any loss or damage to itself, Users, or any third party, which was

caused by a Users action corresponding to Article 9. In that case, the User shall bear legal liability for any damage.

- 3 The City shall not be liable for any loss or damage incurred by Users listed below.
  - (1) Any loss or damage incurred by the provision, delay, change, suspension, or termination of the Service.
  - (2) Any loss or damage incurred by losing Users information provided or collected through the Service.
  - (3) Any loss or damage, incurred by computer viruses infected the Users communication device and such.
  - (4) Any other loss or damage incurred by Users associated with the Service.
- 4 The City shall not guarantee normal operation of any system or software used by Users.
- 5 The City shall assume no liability in association with any conflict between a User and a third party over the use of the Service.

(Amendment to these terms of Use)

#### Article 12

The City may amend these Terms and Condition of Use without approval of Users.

#### Supplementary provision

The terms shall come into effect on February 1, 2021

Appendix 1 (Article 3)

Facility Names	Location
Mishima City Hall, Main Building	4-47 Kitatamachi, Mishima City
Mishima Lifelong Learning Center	1-8-38 Omiyacho, Mishima City
Nakazato Community Center	353-1 Umena, Mishima City
Kitae Community Center	312 Ogi, Mishima City
Nishikida Community Center	973-1 Yata(Namiki), Mishima City
Saka Community Center	125 Mitsuya-Shinden, Mishima City
Mishima City Library	1-8-38 Omiyacho, Mishima City
Mishima City Gymnasium	2-10-57 Bunkyocho, Mishima City
Mishima Civic Activity Center	3-29 Honcho, Mishima City
Mishima Health Service Center	8-35 Minami-Futsukamachi, Mishima City
Ikigai Promotion Office	3-29 Honcho, Mishima City
Recource Office for Senior Citizens and Their Families ( Machinaka Hot Salon)	4-1 Chuocho, Mishima City
Rakujyuen	19-3 Ichibancho, Mishima City
Shirataki Park	1-1 Ichibancho, Mishima City
Yamanaka Castle Ruins Gift Shop	410-4 Yamanaka-Shinden, Mishima City
Genbe River, North	Shibahoncho, Mishima City, etc
Genbe River, South	Shibahoncho, Mishima City, etc
Mishima Taisha	2-1-5 Omiyacho, Mishima City
Mitsuishi Shrine	13-1 Hirokoji, Mishima City
Mishima Sta. North	16-1 Ichibancho, Mishima City
Mishima Sta. South	16-1 Ichibancho, Mishima City
Honcho Intersection(Route 22 and Route 51)	1724-1 Honcho, Mishima City



## 三岛市公共局域无线网使用协议

### （目的）

第1条 本协议是由三岛市（以下称为“本市”），为了提高市民和游客的便利性以及在发生灾难时可以确保通信手段为目的，而提供的公共无线局域网的互联网连接服务（以下称为“此服务”），所需的使用注意条款。使用此服务的人被视为已同意本协议。

### （服务内容）

第2条 此服务的用户（以下称“用户”），可以使用此服务连接到互联网。

### （使用场馆、使用地点和时间）

第3条 可以使用此服务的场馆和地点如下表所示。另外，使用时间由各个场馆、地点自行制定。但是，本市认为有特别必要时，将不限于此。

### （使用费用）

第4条 此服务使用费是免费的。但是，用户在互联网上使用的付费服务，无论理由，都由用户自行承担付费服务的费用。

### （使用条款）

第5条 使用此服务时，用户务必遵守关于《禁止未经许可的链接访问法》（1999年法律第128号）及其他相关法律法规。

2 无需向本市市政府申请，即可使用此服务。

3 用户在使用此服务时，自行准备必要的电源和通信终端设备。

4 用户要对使用此服务的通信终端设备的安全采取措施，以及限制对有害站点的访问措施。

### （用户资格）

第6条 用户必须是个人，不得是有组织构成的法人。但是，本市认为有特别必要时，将不限于此。

### （获取使用历史记录和使用目的）

第7条 本市可以出于以下目的获取使用历史记录。

（1）调查此服务的使用状况时

（2）为审查服务内容和改善服务，作为统计数据使用时

（3）除前项所列情况外，本市认为有特别必要时，将不限于此。

(停止使用)

第 8 条 用户触及下列任何一项时，将立即停止该用户的使用。

- (1) 与第 9 条中所列的禁止事项的相关行为时
- (2) 除前项所列情况外，在违反本协议时
- (3) 当本市确定该用户的行为为不正当行为时

(禁止事项)

第 9 条 用户不得进行以下不正当行为。

- (1) 对本市或第三者造成或可能造成损害的行为
- (2) 侵犯或可能侵犯本市或第三者的财产、名誉、隐私、肖像权或其他权利的行为
- (3) 违反或可能导致违反公共秩序和道德准则的行为
- (4) 诽谤行为
- (5) 犯罪或可能导致犯罪的行为
- (6) 无论是否在竞选期间，涉及竞选的活动或相关类似的行为
- (7) 与色情、宗教或政治相关的行为
- (8) 建立、使用或提供电脑病毒等的有害程序的行为
- (9) 向特定或不确定数量的人群发送大量电子邮件，以进行邮购、连锁销售交易，商业诱导销售交易以及其他目的的行为
- (10) 使用文件共享软件等发送和接收大量数据
- (11) 有干扰或阻碍此服务的提供或给其他用户的使用带来不便以及相关类似有风险的行为。
- (12) 除上述各项之外，其他违反或可能违反法律法规的行为，或本市认为不适当的行为。

(停止使用)

第 10 条 属于下列任何一项，本市均可以停止用户使用此服务。

- (1) 定期或紧急进行服务维护及保养时。
- (2) 发生地震、火灾、水灾、停电等紧急情况，而无法正常使用此服务时。
- (3) 提供此服务的设备及网络被损坏时等的不得以的原因。
- (4) 本市判断认为应该停止提供此服务时。

(免责声明)

第 11 条 关于此服务的内容以及用户通过此服务而获得的信息的完整性、正确性、确实性、有用性，本市不做任何保证。

2 如果用户或第三方由于属于第 9 条的用户的行为而遭受损害，当事人应负法律全责，本市概不负责。

3 本市，对用户造成的以下损失不承担任何责任。

- (1) 因此服务的提供、延误、变更、中止或取消而造成的损害

- (2) 由于通过此服务的注册，提供或收集的用户信息而丢失或造成的损害
- (3) 由于用户终端感染病毒而造成数据损坏以及数据泄漏而造成的损害
- (4) 与其他服务相关的用户损害
- 4 由于用户方的终端设备的类型、基本软件、软件、网页浏览器等的原因而造成的无法使用此服务，本市不承担任何责任。
- 5 用户由于使用此服务而与其他用户或第三方发生纠纷等，本市不承担任何责任。

(条款变更)

第 12 条 本市可在未经用户同意的情况下更改本协议。

补充规定

本协议将于 2021 年 2 月 1 日生效。

附表（第3条 可使用场馆）

场馆名称等	地址
三岛市政府主楼	三岛市北田町4番47号
三岛市民生涯学习中心	三岛市大宫町1丁目8番38号
中乡公民馆	三岛市梅名353番地1号
北上公民馆	三岛萩312番地
锦田公民馆	三岛市谷田（并木）973番地1号
坂公民馆	三岛市三谷新田125番地
三岛市立图书馆	三岛市大宫町1丁目8番38号
三岛市民体育馆	三岛市文教町2丁目10番57号
三岛市民活动中心	三岛市本町3番29号
三岛市立保健中心	三岛市南二日町8番35号
三岛市老年人活动中心	三岛市本町3番29号
街心放心沙龙	三岛市中央町4番1号
乐寿园	三岛市一番町19番3号
白泷公园	三岛市一番町1番1号
山中城旅游指南小卖铺	三岛市山中新田410番地4号
源兵卫川北侧	三岛市芝本町、他
源兵卫川南侧	三岛市芝本町、他
三岛大社	三岛市大宫町2丁目1番5号
三石神社	三岛市广小路町13番1号
三岛站北口	三岛市一番町16番1号
三岛站南口	三岛市一番町16番1号
本町十字路口	三岛市本町1724番1号